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1 FvD/mw. 
Vastenhou
w 

Agendapunt  
5b/7a 

Hr. Van der 
Hoek /CvdK 
hr, Van Dijk 

Referendumverord
ening/burgerpartic
ipatie 

1) Accepteert GS/PS een digitale 
peiling van steunbetuigingen (en 
handtekeningen) bij een 
burgerinitiatief of referendum? 
Wat zijn hiervoor de 
mogelijkheden? 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1) Over het digitaal verzamelen 
van handtekeningen bij het 
burgerinitiatief heeft het 
presidium in het verleden een 
uitspraak gedaan: 
 
Het presidium heeft op 14 
december 2015, als gevolg van 
een vraag van een burger over de 
interpretatie van de Verordening 
burgerinitiatief Noord-Holland, 
als onderdeel van deze 
vormvereisten besloten dat ook 
digitaal verkregen 
handtekeningen geldig zijn. Een 
digitaal verkregen handtekening 
is een gescande of met de muis 
geschreven handtekening, die 
vergezeld gaat met de overige 
vereisten genoemd in artikel 5, lid 
2.d. van de verordening, te weten 
voornaam, achternaam, adres en 
geboortedatum. 
 
Gedeputeerde Staten (zie brief 
van 22 februari 2018 
1000711/1045338) kunnen 
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2) Voor het onlangs behandelde 
burgerinitiatief bomenkap, zijn 
digitaal, steunbetuigingen 
verzameld. Accepteert GS /PS dit 
als een geldige verzameling?  

bepalen dat verzoeken tot het 
houden van een referendum op 
elektronische wijze kunnen 
worden ingediend, indien 
verzekerd is dat die wijze van 
indiening van verzoeken geen 
afbreuk doet aan de vereisten 
van toezicht en betrouwbaarheid. 
Dat laatste betekent dat er een 
voldoende mate van zekerheid 
dient te bestaan dat het bericht 
ook daadwerkelijk afkomstig is 
van degene die als afmelder 
bekend staat. Een elektronische 
handtekening kan hiervoor 
voldoende waarborg bieden. 
Over het wel of niet toestaan van 
een digitale aanlevering kan 
worden besloten in het geval dat 
er een referenduminitiatief 
plaatsvindt. 
 
2) Ja. 
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3) Is GS voornemens - en is het 
anders een idee - dat GS bij de 
het burgerinitiatief en het 
referendum gebruik gaat maken 
van digitale participatie, digitale 
verzameling van handtekeningen 
en data? Zo ja, waarom? Zo nee: 
waarom niet?  
 

4) Is het verzamelen van digitale 
handtekeningen voor één van 
deze instrumenten geldig, en zo 
ja: wat zijn de voorwaarden? Zo 
nee, waarom niet? Wat zijn de 
bezwaren? 

 

5) Zijn organisaties en websites 
zoals 'www.petities.nl' voor 
GS/PS geldige manieren om 
handtekeningen te verzamelen 
voor deze instrumenten? Zo ja, 
welke? Zo nee, waarom niet? 

 

 

 
3) Dit is een politieke vraag. U 
kunt deze vraag stellen tijdens de 
commissievergadering. 
 
 
 
 
 
 
 
4) Zie de beantwoording van 
vraag 1. 
 
 
 
 
 
5) Voor het burgerinitiatief geldt 
de uitspraak van het presidium, 
zie beantwoording vraag 1. In het 
geval van het referendum geldt 
dat er zodra er een initiatief 
plaatsvindt, tot het toelaten van 
digitale handtekeningen kan 
worden besloten. 
6) Ja, in het kader van de 
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6) Heeft GS/PS in het verleden 
wel eens gebruik gemaakt van 
digitale peilingsmogelijkheden, 
of digitale mogelijkheden voor 
het verzamelen van 
handtekeningen? Zo ja, 
wanneer, en welke? 

Verordening Burgerinitiatief. 

     1.Zijn 
ondersteuningsverklaringen van 
kiesgerechtigden uit andere 
provincies ook geldig? 
 
2.   Vraag: Als inwoners van NH 
een referendum willen 
aanvragen over de bepaling 
waarin wordt voorgeschreven 
dat een Windturbine op een 
kortere afstand dan 600 m 
mogelijk is mits er voldoende 
draagvlak is, aan welk besluit op 
29 juni door PS kunnen zij dit 
dan het beste hangen? Anders 
gezegd, wordt deze bepaling 
vastgelegd in de 
omgevingsverordening of in de 

1) Nee 
 
 
 
 
2) In de ontwerp 
omgevingsverordening 1.0 staan 
nu drie windenergieregimes: 
1.       een verbod op 
opschaling/nieuwe windturbines 
buiten de MRA; 
2.       de mogelijkheid om in de 
nu in de PRV opgenomen 
herstructureringsgebieden 
binnen de MRA 
omgevingsvergunningen voor 
opschaling/nieuwe windturbines 
te verlenen op basis van een 
aantal criteria; 
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concept -RES? 
 
 

3.       de mogelijkheid voor GS om 
binnen de MRA windenergie 
gebieden aan te wijzen.  

  
Mochten deze regimes 
ongewijzigd worden vastgesteld, 
dan geldt dat een referendum 
over de 600 meter eis betrekking 
zou kunnen hebben op de 
aanwijzingsbevoegdheid van GS 
voor windenergiegebieden 
binnen de MRA (regime 3). Daar 
wordt immers de 600 meter eis 
niet verplicht gesteld.  

 
Ten aanzien van de concept RES 
geldt dat deze nog in de maak is 
en het nu nog onduidelijk is wat 
de afstand zal zijn tussen de in de 
concept RES op te nemen 
zoekgebieden voor windenergie 
en gevoelige bestemmingen. Een 
concept-RES heeft overigens geen 
juridische status. De RES 1.0 zal 
na vaststelling (naar verwachting 
in maart 2021) worden vertaald 
in juridisch bindende bepalingen 
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in de omgevingsverordening 
Noord-Holland 2020. Als de 
Omgevingswet op 1 januari 2021 
in werking treedt, dient de 
Omgevingsverordening Noord-
Holland 2021 al te zijn 
vastgesteld. Dit betekent dat de 
RES 1.0 naar verwachting pas 
daarna in de 
omgevingsverordening wordt 
opgenomen. 

2 VVD/hr. 
Hartog 

 Pels Eerste 
begrotingswijzigin
g 2020 

1. In de voordracht geeft u 
onder punt 3, toelichting 
aan dat 'het resterende 
negatieve 
begrotingsresultaat voor 
2020 ......... zal worden 
meegenomen in het 
kaderbriefproces 2021'.  
Vraag: kunt u aangeven wat 
hiermee wordt bedoeld en 
waarom deze handelwijze 
wordt gehanteerd? 
 

2. In de begrotingswijziging 
2020 geeft u op blz 6, punt 
2.3.4. aan dat; 'De 

Antwoord vraag 1: 
Hiermee wordt bedoeld dat bij 
deze eerste begrotingswijziging 
niet meteen dekking voor het 
ontstane negatieve 
begrotingssaldo van € 1,8 mln. 
(waarvan € 0,5 mln. een 
verschuiving over de jaarschijven 
betreft) is gezocht. Het ontstane 
negatieve begrotingssaldo over 
2020 wordt hierdoor automatisch 
onderdeel van het meerjarig 
financieel kader op basis waarvan 
de kaderbrief 2021 wordt 
opgesteld. Wij hanteren deze 
handelwijze omdat in het 
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verwachte uitgaven .......... 
met ca. € 80 miljoen 
omhoog bijgesteld'. 
Hieraan zouden 
voornamelijk 2 oorzaken 
aan ten grondslag liggen: 
het doorschuiven van 
activiteiten en nieuw 
beleid. Voor zover de 
hogere uitgaven te 
herleiden zijn naar nieuw 
beleid ontvangen wij 
daarvan graag een 
overzicht met 
corresponderende 
toelichting. 

 

kaderbriefproces een integrale 
afweging wordt gemaakt over alle 
beschikbare middelen en 
eventuele beleidswensen. 
 
Antwoord vraag 2: 
De verhoogde uitgaven vanuit de 
bestemmingsreserves die (deels) 
te herleiden zijn naar de verdere 
uitwerking van het 
coalitieakkoord ‘Duurzaam 
doorpakken’ betreffen de 
volgende mutaties: 
 

 Reserve Ontwikkelen 
provinciale infrastructuur 
(blz. 12): 

o € 1,5 miljoen 
meer uitgaven 
voor Verbinding 
A8-A9. Er is op 12 
november 2019 
besloten door GS 
dat het 
studiebudget 
voor het project 
verbinding A8-A9 
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met 1,9 miljoen 
wordt verhoogd. 
Dit wordt deels 
gebruikt voor de 
huidige 
onderzoeken met 
betrekking tot 
het 
landschapsplan 
én de 
maatregelen op 
de korte termijn 
voor Krommenie 
(250.000) 

o € 250.000 meer 
uitgaven voor 
Bereikbaarheid 
Den Helder 
conform planning 
coalitieakkoord.  

o € 350.000 meer 
uitgaven voor 
Broek in 
Waterland 
conform planning 
coalitieakkoord. 

o € 100.000 meer 
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uitgaven voor 
Bereikbaarheid 
Gooi en 
Vechtstreek 
conform planning 
coalitieakkoord. 

 

 Reserve Klimaatadaptatie 
(blz. 17): Voor de 
proceskosten voor 
klimaatadaptatie is een 
kasraming opgenomen 
van € 250.000.  

 

 Reserve Gezonde 
leefomgeving (blz. 20): Er 
wordt € 3,3 mln. aan 
uitgaven vanuit de 
reserve Gezonde 
leefomgeving 
opgenomen in de 
begroting: 

o Gezondheidsond
erzoeken (onder 
andere, zeer 
zorgwekkende 
stoffen en 
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ultrafijnstof, € 1 
miljoen). 

o Monitoring 
omgevingskwalit
eit, uitbreiding 
van het project 
Hollandse 
luchten (€ 
300.000). 

o Uitvoeringsregeli
ng (€ 1,8 miljoen) 

o Overige 
maatregelen (€ 
200.000)  

 

 Reserve MKB: De 
verwachte uitgave vanuit 
de reserve MKB worden 
met € 1,3 mln. omhoog 
bijgesteld (blz. 25) : 

o Het investerings-
gereed 
programma PIM 
is aanbesteed 
voor een periode 
van 3 jaar.  De 
kasraming voor 
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2020 bedraagt € 
667.000. 

o De provincie is 
voornemens om 
in 2020 
versnellingsprogr
amma’s GO!-NH 
uit te laten 
voeren. Hiervoor 
wordt een 
opdracht 
verstrekt ter 
waarde van € 
250.000. 

 

 Reserve Landschap (blz. 
29): De Kasraming voor 
de Reserve Landschap 
2020 wordt € 100.000. 
Momenteel wordt 
planvorming nader 
uitgewerkt. Het voor 
2020 geraamde bedrag is 
procesgeld en bestemd 
voor eventuele 
opdrachten in de studie- 
en planvormingsfase.  
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3 D66/mw. 
Strens 

10b Mw. Pels Statenvoordracht 
Eerste 
begrotingswijzigin
g 2020 
 

Onder 6.1.1. Beschermen en 
ontwikkelen van NNN en 
Natura2000-gebieden (pag. 28) 
wordt € 193.000 overgeheveld 
vanuit de reserve Groen naar de 
reserve Groot onderhoud Wegen 
t.b.v. het toekomstig beheer van 
het fietspad Wierdijk.’  
1. Waarom wordt er geld 
wordt overgeheveld vanuit de 
reserve Groen naar reserve groot 
onderhoud wegen t.b.v. dit 
fietspad? 
Onder 7.4.1 Investeren in behoud 
van archeologisch erfgoed (pag. 31) 
wordt € 330.000 overgeheveld 
vanuit de reserve Monumenten 
naar de reserve Groot onderhoud 
Wegen t.b.v. het toekomstig beheer 
van het fietspad Wierdijk. 
2. Waarom is er besloten om 
middelen voor het beheer van het 
fietspad Wierdijk uit het 
programma cultuur te onttrekken? 
3. Heeft deze onttrekking 

Antwoord vraag 1 en 2: 
Beheer van fietspad maakt deel 
uit van gebiedsprogramma en het 
is een integrale opgave waarbij 
erfgoed, natuur en recreatie 
samen komen. Voor de 
restauratie, natuurvriendelijk en 
publiek toegankelijk maken van 
het 8 kilometer lange provinciaal 
monument Wierdijk is daarom 
geput uit verschillende reserves. 
Door ontschotting van middelen 
uit Waddenfonds, Reserve Groen 
en Reserve monumenten is een 
totaalbudget van € 2.253.910 
voor dit project beschikbaar. 
 
Antwoord vraag 3: 
Nee, deze middelen zijn reeds 
jaren geleden binnen de 
toenmalige diverse reserves 
geraamd. 
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effect op het totaalbedrag dat is 
gereserveerd voor cultuur in het 
coalitieakkoord Duurzaam 
Doorpakken? 

4 D66/hr. 
Kanik 

10a Pels Statenvoordracht 
wijziging 
controleprotocol 

Voorgesteld wordt om ‘de 
rapporteringstolerantie voor de 
controle van de jaarstukken 2019 te 
wijzigen en vast te stellen op € 
400.000’. Op dit moment is de 
tolerantie €100.000. 

1. Hoeveel bevindingen heeft 
de accountant bij een 
vorige controle gedaan? 

2. Hoeveel daarvan waren er 
tussen de €100.000 en de 
€400.000? 

 

In het verslag van bevindingen 
van de accountant  (PS stukken 8 
juli 2019, agendapunt 9) is op 
pagina 5 een overzicht van de 
correcties opgenomen. Op dit 
overzicht staan 20 
bevindingen/correcties. Hiervan 
zijn er 4 tussen de €100.000 en € 
400.000. 

5 PvdD/Kostic 13a/15a Mw. Pels MRA Gezamenlijk 
Duurzaam Inkopen 
/ Electronics 
Watch 

Een van de vijf inkooppakketten 
betreft cateringdiensten.  
 
1. Uit o.a. het grootste onderzoek 
ooit naar onze “voedselvoetafdruk” 
(uitgevoerd door Oxford, 2018), 
laat zien dat plantaardige voeding 
in alle gevallen duurzamer (gelet op 
factoren als emissies, land-en 
watergebruik) dan dierlijke 

Antwoord vraag 1: 
Het onderzoek 
“voedselvoetafdruk” vormt voor 
ons geen uitgangspunt voor 
gesprekken of afspraken.  
Op dit moment zijn binnen MRA 
verband nog geen afspraken 
gemaakt rondom gezamenlijk 
inkoop van catering omdat wij 
voorlopig nog een lopend 
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producten en dat we door vooral in 
te zetten op plantaardig grote 
stappen op het gebied van 
duurzaamheid kunnen maken.1 
Wat wordt met die conclusies 
gedaan in overleg en afspraken 
rond gezamenlijk duurzaam 
inkopen? Wat wordt daar mee 
gedaan binnen Provincie Noord-
Holland, nog los van MRA? 
2. Worden wat betreft inkoop van 
duurzame catering ook rekening 
gehouden met de problemen rond  
zogenaamd composteerbare 
koffiebekertjes, zoals geschetst in 
De Monitor aflevering van 10 
februari?2 Wat wordt daar mee 
gedaan binnen Provincie Noord-
Holland, nog los van MRA? 
3. Wordt met het uitwerken van 
Duurzaam Bouwen ook rekening 
gehouden met natuurinclusief 
bouwen, zoals dat ook de wens is 
van Provinciale Staten?  

contract hebben. De provincie 
heeft een contract uit 2014. In de 
catering werken we langs drie 
lijnen: gezonde voeding, minder 
gebruik van dierlijke eiwitten en 
meer gebruik van plantaardige 
eiwitten en verminderen van 
voedsel afval (voedsel 
weggooien). Voor catering maakt 
de provincie gebruik van de 
diensten van Eurest, onderdeel 
van de Compass Group. De 
Compass Group is een 
wereldspeler waardoor de 
provincie meelift op de 
ontwikkelingen op het gebied van 
duurzaamheid die de Compass 
Group wereldwijd inzet. In de 
catering werken we met 
zogenaamde vaste receptuur 
“menucyclus”. De recepten 
worden centraal door de 
leverancier samengesteld op 
basis van een gezonde balans van 

                                                             
1 http://www.ox.ac.uk/news/2018-06-01-new-estimates-environmental-cost-food 
2 https://demonitor.kro-ncrv.nl/uitzendingen/uitzending-terugkijken-is-composteerbaar-plastic-de-oplossing-voor-ons-plasticprobleem 

http://www.ox.ac.uk/news/2018-06-01-new-estimates-environmental-cost-food
https://demonitor.kro-ncrv.nl/uitzendingen/uitzending-terugkijken-is-composteerbaar-plastic-de-oplossing-voor-ons-plasticprobleem
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4. Op welke manier wordt er 
binnen en buiten MRA gekeken 
naar duurzame en fair-trade inkoop 
van elektronica (voor bijvoorbeeld 
kantoorgebruik), ook nu blijkt dat 
de provincie niet kan aansluiten bij 
Electronics Watch? 
 
 

producten en gezonde voeding. 
De “menucyclus” werkt met 
seizoensgebonden producten, er 
wordt minder zout gebruikt, 
minder dierlijke eiwitten en meer 
plantaardige eiwitten. Zo 
bevatten de maaltijden op dit 
moment minimaal 30% groente 
en zijn de belegde broodjes 
“vergroend”, per broodje zit er 
90% meer groente op en 19% 
minder vlees of vis. De door ons 
gehanteerde menucyclus zorgt 
ervoor dat dierlijke eiwitten vaker 
vervangen worden door 
plantaardige eiwitten. De meting 
in ons bedrijfsrestaurant laat zien 
dat relatief veel vegetarische 
producten worden afgenomen en 
minder vlees en vis. 
De daadwerkelijke afname van de 
artikelen bij ons 
bedrijfsrestaurant is de verdeling 
vlees 14%, vis 2% en vegetarisch 
84%. Het overgrote deel van de in 
ons restaurant gekochte 
producten bevat dus geen vlees 
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of vis.  
 
Antwoord vraag 2: 
Composteerbare koffiebekers 
heeft eigenlijk twee 
componenten: (1) de grondstof 
en (2) de afvalfase. Koffiebekers 
worden na gebruik vrijwel direct 
afval. Bij voorkeur worden er bij 
het maken van koffiebekers 
überhaupt geen primaire 
grondstoffen gebruikt, maar 
wordt er gebruik gemaakt van 
secundaire (afval)grondstoffen en 
hernieuwbare grondstoffen. Bij 
hernieuwbare grondstoffen 
onttrek je geen waardevolle 
grondstoffen uit de aarde. De 
impact op de aarde is dan 
minimaal. De provincie maakt 
gebruik van zogenaamde 
rietsuikervezelbekers. De bekers 
zijn gemaakt van rietsuikervezel, 
een restproduct van de suikerriet 
industrie. De coating om de beker 
vloeistofdicht te maken is 
gemaakt van maiszetmeel. 
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Wanneer mag een beker zich 
100% composteerbaar noemen? 
Er is een norm binnen Europa; 
EN13432. Deze norm schrijft voor 
dat een grondstof binnen 12 
weken gecomposteerd moet zijn 
bij een temperatuur van 64 
graden. De overgebleven stukjes 
zijn dan tot het gewenste formaat 
van maximaal 2 mm 
gecomposteerd. Voldoet een 
verpakking aan deze norm? Dan 
mag daar 100% composteerbaar 
en/of het kiemplantlogo op 
vermeld staan. 
In het contract met onze 
afvalinzamelaar hebben we 
afgesproken dat onze bekers naar 
een aparte locatie worden 
afgevoerd voor vergisting. De 
bekers worden daar versnipperd 
en toegevoegd aan een 
vergistingsproces. Naar 
aanleiding van de uitzending van 
“monitor” ” hebben wij onze 
afvalverwerker gevraagd ons de 
schriftelijke garantie te geven dat 
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de bekers dit proces ook 
daadwerkelijk doorlopen. Op 
vrijdag 14 februari heeft onze 
afvalverwerker ons meegedeeld 
dat de bekers niet vergist worden 
maar verbrand. Een schriftelijke 
reactie met meer inhoudelijke 
informatie van de 
afvalverzamelaar ontvangen wij 
maandag 17 februari. Naar 
aanleiding van deze schriftelijke 
reactie zullen wij nadere stappen 
ondernemen. 
 
Antwoord vraag 3: 
De afspraken rondom duurzaam 
bouwen van woningen via 
Cirkelstad richt zich niet op 
natuur inclusief bouwen. Dit 
project is gericht op circulair 
bouwen en richt zich op bouw en 
sloop van de gebouwde 
omgeving zonder afval binnen 
een kringloop. Natuur inculsief 
bouwen wordt opgepakt binnen 
het programma Groen Kapitaal. 
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Antwoord vraag 4: 
De provincie is zelf 
verantwoordelijk voor de 
aanschaf van de elektronica die 
gebruikt wordt bij de uitvoering 
van haar taken. Op het gebied 
van ICT wordt er bijvoorbeeld 
gekeken naar wat er gebeurd met 
de afvalstromen die daarbij 
vrijkomen. Zo worden de laptops 
en (mobiele)telefoons van de 
provincie bij einde gebruik 
gerefurbished en daarna 
hergebruikt. Voor elke telefoon 
die de provincie niet meer 
gebruikt, haalt Closing the Loop 
een telefoon terug uit Afrika. 
Deze telefoons worden dan niet 
meer verbrand, maar worden de 
grondstoffen uit de telefoons op 
een duurzame wijze herwonnen.   
 
Elke aanbesteding van de 
provincie maakt gebruik van de 
MVIcriteria tool. Op deze manier 
worden er eisen en 
gunningscriteria toegepast in de 
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aanbestedingen die voldoen aan 
de voorwaarden van 
Maatschappelijk Verantwoord 
Inkopen. Zo wordt de markt 
uitgedaagd om de door de 
provincie gevraagde elektronica 
zo duurzaam en eerlijk mogelijk 
in te kopen. De kanttekening 
hierbij is dat bij de laatste twee 
aanbesteding voor ICT-hardware 
gebleken is dat er weinig tot geen 
elektronica op de markt is dat 
gekwalificeerd kan worden als 
fair-trade. Tot nu is er één 
smartphone op de markt, de 
Nederlandse Fairphone, die in de 
categorie elektronica deels 
voldoet aan de fair-trade eisen. 
Deze telefoon kon ten tijde van 
aanbesteding nog niet in de 
aantallen geproduceerd worden 
die de provincie nodig heeft.  
 
Hoewel de provincie geen 
samenwerking aan gaat met 
Electronics Watch betekent dat 
niet dat er stil gezeten wordt. De 
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aanbestedingen van de provincie 
zijn zo ingericht dat bij elke 
aanbesteding de principes van 
Maatschappelijk Verantwoord 
Inkopen worden gebruikt om de 
markt uit te dagen.  

 


